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voorwoord

Natuurvisie te weinig ambitieus

In april heeft staatssecretaris Dijksma, namens het kabinet, de natuurvisie van het Rijk 
gepresenteerd. Opvallend is de positieve toon waarmee over natuur wordt gesproken. 
Natuur mag er zijn, de natuur heeft waarde, voor ons mensen, maar ook vanuit zichzelf. 
Het is een verademing dat te lezen!

De belangrijkste lijnen uit de visie zijn: we gaan de internationale verplichtingen realiseren 
door ondermeer het afmaken van het Nationaal Natuurnetwerk, zeg de Natura2000-
gebieden. Dit onderdeel van het beleid is gedecentraliseerd naar de provincies. Als 
tweede lijn wordt nadrukkelijk naar de samenleving gekeken. Bedrijven, burgers en 
maatschappelijke organisaties worden gevraagd om mee te werken aan het behalen van 
de internationale verplichtingen. De Rijksoverheid kijkt toe, doet zelf niet veel en heeft er 
weinig financiën voor over. Dijksma omschrijft de kern van haar visie als volgt: ‘van natuur 
beschermen tegen de samenleving, naar natuur versterken met de samenleving’.

In eerste opzicht klinkt het mooi: we werken aan een Nationaal Natuurnetwerk en 
daarnaast komen allerlei groeperingen in actie voor de natuur en sluiten zo natuur in hun 
hart. Maar als RAVON zijn we niet tevreden hiermee. 

De praktijk is dat economie het in heel veel gevallen nog steeds wint van ecologie. Er 
zijn natuurlijk koplopers onder de bedrijven die echt natuurinclusief willen werken en 
hun ecologische voetafdruk naar nul willen brengen, maar het overgrote deel van de 
bedrijven is nog lang niet zo ver. Als je dit als overheid echt wilt, dan zul je als overheid 
actief moeten meedoen. Stimuleren dat die bedrijven, maatschappelijke organisaties en 
burgers de goede dingen doen. Maar ook zal de overheid economische activiteiten die op 
gespannen voet staan met natuur moeten terugdringen.

Dijksma geeft zelf aan dat, als deze visie volledig wordt uitgevoerd, we dan over 13 jaar 
aan 65% van onze internationale verplichtingen voldoen. Let wel, dit zijn de minimale 
verplichtingen die Europa ons oplegt, daar zitten geen nationale doelen bij. Het mag 
duidelijk zijn dat we dit veel te weinig ambitieus vinden. De afname van biodiversiteit 
is nog steeds niet volledig gestopt, laat staan dat die toeneemt. Als gezamenlijke 
soortenorganisaties zullen we de Staatssecretaris en de Tweede Kamer hier op 
aanspreken.
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